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Protokół Nr XIV/11 

Sesji Rady Gminy Łomża 

odbytej w dniu 30 grudnia 2011 r. 

 

Posiedzenie odbywało się w sali konferencyjnej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Łomża 

przy ul. Marii Skłodowskiej Curie 1a, pod przewodnictwem Pani Barbary Cychol – Przewodniczącej 

Rady Gminy. Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10:00, zakończyło o godz.13:30.  

 

W sesji udział wzięło 15 radnych, na ogólną liczbę 15 tj. 100 %  

(zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do oryginału protokołu).  

 

Ponadto w sesji udział wzięli:  

Goście:  

1. Jacek Albin Nowakowski – Wójt Gminy,  

2. Barbara Sobczyńska – Wanke – Sekretarz Gminy,  

3. Zofia Brokowska – Skarbnik Gminy,  

4. Lech Kołakowski – Poseł na Sejm RP,  

5. Szczepan Mierzejewski - inspektor,  

6. Krystyna Lipińska – inspektor, 

7. Antoni Szepietowski – inspektor. 

(zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu)  

 

Sołtysi – 16 osób  (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu)  

 

Przebieg sesji: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Łomża dokonała otwarcia XIV sesji i powitała radnych oraz 

zaproszonych gości. Następnie na podstawie listy obecności poinformowała, że w obradach 

sesyjnych uczestniczy 15 radnych. Tym samym stwierdziła, że jest to wystarczająca liczba do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Przypomniała, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym uchwały zapadają zwykłą większością głosów w obecności, 

co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad XIV sesji Rady Gminy Łomża został radnym 

doręczony wraz z materiałami będącymi przedmiotem obrad w terminie ustawowym. 

Zaproponowała dodanie dwóch punktów: 7.f.) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenie 

Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy Łomża na lata 2012 – 2015 i 7.g.) rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Łomża. 

Radny Kłys zawnioskował o przesunięcie punktu 3. porządku obrad po punkcie 7. 

Przewodnicząca odczytała porządek obrad ze zmianami i zarządziła głosowanie w sprawie jego 

przyjęcia. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie i przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy pomiędzy sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na XIII sesji Rady Gminy. 
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6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2011 rok, 

b) dopłat dla odbiorców usług wodociągowych i kanalizacyjnych, 

c) ustalenia diet radnym, 

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 2012 – 2016 rok, 

e) uchwalenia budżetu Gminy Łomża na 2012 rok, 

f) uchwalenie Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy Łomża na lata 2012 – 2015, 

g) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Łomża. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

8. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Gminy. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Do punktu 3: 
Radna Marusa zgłosiła problem wygaszanych lamp w nocy w miejscowości Wygoda. Stwierdziła, 

że w ramach oszczędności lampy nie są wyłączane na wszystkich ulicach przez co mieszkańcy 

zgłaszają pretensje. Radna zgłosiła również problem z wentylacją w aptece w Wygodzie, przez którą 

ucieka ciepło. 

 

Radny Chojnowski poruszył kwestię zbyt długo świecących się lamp w ciągu dnia. 

 

Radny Kuzia powiedział o odpowiedzi na pismo ze strony Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie przejścia dla pieszych w Nowych Kupiskach. Proponuje się w nim 50 % 

udział w gminy w planowanych kosztach przedsięwzięcia wraz z budową chodnika wzdłuż jezdni. 

Radny zapytał o stanowisko Wójta w tej sprawie. 

 

Radny Nieciecki powiedział o świecących się lampach w Starych Kupiskach w ciągu dnia, na wielu 

ulicach. 

 

Do punktu 4: 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swej działalności w okresie międzysesyjnym. 

Poinformował o podjętych zarządzeniach, inwestycjach, uczestnictwie w szkoleniach oraz bieżącej 

pracy urzędu. Uwag do sprawozdania nie wniesiono.  

/sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 do protokołu/  

 

Do punktu 5:  
Wójt Gminy przedstawił informację o realizacji uchwał. /Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu/.  

Sprawozdanie radni przyjęli bez zastrzeżeń 

 

Do punktu 6.a:  
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Omówiła proponowane zmiany po stronie dochodów 

i wydatków w budżecie. 
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Radny Nieciecki zwrócił się o wyjaśnienie punktu w zwiększeniach dochodu – opłata eksploatacyjna 

oraz zapytał o dodatkowe wydatki na energię cieplną w szkołach. 

Skarbnik wyjaśniła, że opłata eksploatacyjna pochodzi z Urzędu Marszałkowskiego i dotyczy 

kopalni kruszywa, natomiast wydatki na energię cieplną ze względu na bieżącą sytuację są 

aktualizowane. 

Radny Nieciecki zapytał również o wydatki na oczyszczalnię ścieków w Mikołajkach. 

Inspektor Szepietowski wyjaśnił, że w oczyszczalni niezbędne są prace techniczne będące 

konsekwencją zaleceń pokontrolnych inspektoratu sanitarnego. 

Radny Kłys zapytał, czego dotyczą zmniejszenia w dziale 926 projektu uchwały. 

Skarbnik wyjaśniła, że są to wydatki na sport, opłaty za sędziowanie rozgrywek i zakup sprzętu. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XIV/73/11 

w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2011 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

Do punktu 6.b:  
Projekt uchwały przedstawił inspektor Szepietowski. Projekt uchwały ma na celu formalne 

uregulowanie dopłat do wody i kanalizacji na pierwszy kwartał 2012 r. Stawki dopłat pozostały na 

niezmienionym poziomie. Uwag nie wniesiono. 

   

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jawnym 

udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XIV/74/11 

w sprawie dopłat dla odbiorców usług wodociągowych i kanalizacyjnych 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

  

Do punktu 6.c. 

Projekt uchwały został omówiony na poprzedzającym sesje posiedzeniu wspólnym komisji. Radni w 

głosowaniu pozytywnie zaopiniowali kwotę 400 zł diety radnego za udział w posiedzeniach komisji i 

sesji. Dodatkowych uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jawnym 

udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 12 radnych, przeciwko 3. Uchwała została podjęta 

większością głosów. 

 

Uchwała Nr XIV/75/11 

w sprawie ustalenia diet radnym 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Do punktu 6.d. 

Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na poprzedzającym sesję posiedzeniu 

wspólnym komisji. Skarbnik udzieliła dodatkowych wyjaśnień i informacji dotyczących m.in. 

zaciągniętego kredytu na inwestycje. 

Radny Jastrzębski zapytał o wysokość zadłużenia na koniec roku. Skarbnik odpowiedziała, że jest to 

kwota 5 400 000 zł. 
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Wójt przedstawił uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w 

sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łomża na lata 2012 – 2016. /załącznik Nr 9 do protokołu/ 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jawnym 

udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XIV/76/11 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Łomża na lata 2012 - 2016 

stanowi załącznik 10 do protokołu 

 

Do punktu 6.e. 

Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji. 

Skarbnik poinformowała o dokonanej zmianie, przegłosowanej przez radnych na posiedzeniu 

komisji tj. przeniesienia środków na zakup pojazdu strażackiego dla jednostki OSP w Kupiskach na 

inwestycje drogowe. 

Radny Nieciecki zapytał o termin przywrócenia do planu inwestycyjnego zakupu pojazdu 

pożarniczego. 

Wójt powiedział, że zakup samochodu jest również dla niego bardzo ważny i będzie możliwy do 

sfinansowania ze środków ze sprzedaży terenów inwestycyjnych pod budowę linii 400 kV. 

 

Następnie Wójt przedstawił uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku z dnia 9 grudnia 2011 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Łomża 

na 2012 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu./załącznik Nr 11 do protokołu/ 

 

Po tym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr XIV/77/11 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łomża na rok 2012 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

Do punktu 6.f. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez inspektor Lipińską. Wykaz inwestycji jest wynikiem 

ustaleń radnych z komisji temu poświęconym. 

Radny Lutostański zgłosił zastrzeżenie do planu. Stwierdził, że nie uwzględniono jego wniosku o 

wcześniejszą realizację budowy drogi Gać - Puchały oraz innych zgłaszanych wniosków. 

Inspektor Lipińska odpowiedziała, że droga Gać – Puchały znajduje się w załączniku inwestycji na 

lata 2012 -2013. Pozostałe zgłaszane interpelacje radnego dotyczyły dróg wewnętrznych i z tego 

względu nie znalazły się w załączniku. 

Radny Jastrzębski zapytał, czy w projekcie w budowy ul. Sosnowej w Konarzycach uwzględnione 

będzie oświetlenie.  

Inspektor Lipińska wyjaśniła, że zadania te można zrealizować jednym projektem, ale decyzja w tej 

sprawie należy do Wójta i radnych. 

Radny Lutostański zwrócił uwagę na to, że w jednym z załączników droga Gać – Puchały 

przewidziana jest do realizacji w latach 2014-2015, a w drugim na lata 2012 – 2013. 

Inspektor Lipińska wyjaśniła, że w załączniku Nr 2 do uchwały znajdują się inwestycje priorytetowe 

dla radnych, które rozpoczną się w tym okresie, a gdy zostaną pozyskane dodatkowe środki, to 

zostaną zrealizowane w całości. Natomiast jeżeli środków zabraknie, to inwestycja ta jest 

przewidziana i ujęta w załączniku Nr 1 na lata 2014-2015. 
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Radny Zacharczyk zgłosił swoje zastrzeżenia co do umieszczenia robót drogowych na odcinku 

Boguszyce-Kisiołki-Andrzejki dopiero w roku 2014. 

Inspektor Lipińska odpowiedziała, że inwestycja również umieszczona jest w załączniku Nr 2 na lata 

2012 – 2013 i w przypadku pozyskania dodatkowych środków przez gminę będzie realizowana 

szybciej. 

Radny Jastrzębski zawnioskował o ujęcie w projekcie budowy ul. Sosnowej w Konarzycach 

oświetlenia. Radny zapytał również o realizację inwestycji budowy ulicy Miodowej w Konarzycach.  

Inspektor Lipińska odpowiedziała, ze będzie można do niej przystąpić po zrealizowaniu zadania 

priorytetowego radnego, czyli ul. Sosnowej lub chodnika na Łomżyńskiej. 

Radny Kłys zapytał, czy projekt budowy ul. Piaskowej w Jednaczewie przewiduje również jej 

oświetlenie. 

Inspektor Lipińska odpowiedziała, że jest to projekt sporządzany na podstawie „spec ustawy” i w 

jego ramach jest również oświetlenie. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie wniosku radnego 

Jastrzębskiego o uwzględnienie w projekcie budowy ul. Sosnowej w Konarzycach oświetlenia. W 

głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Większością głosów radni przyjęli poprawkę do projektu uchwały. 

 

Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. Uchwałę 

podjęto większością głosów. 

 

Uchwała Nr XIV/78/11 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy Łomża na lata 2012 - 2015 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

 

Do punktu  6.g. 

Na początku tego punktu Przewodnicząca odczytała skargę państwa Grzymała i Rucińskich oraz 

pismo Samorządowego Kolegium Odwoławczego w tej sprawie. 

 

Następnie głos zabrał Pan Grzymała, który został powiadomiony o terminie rozpatrzenia skargi. 

Poinformował Radę o zgłaszanych pisemnych sprzeciwach wobec planowanego przebiegu linii 400 

kV przez tereny działek Nr 103 i 159 obrębu wsi Andrzejki, na które jak twierdzi nie otrzymał 

odpowiedzi od Wójta. Stwierdził, że w obecnie obowiązującym studium, tereny przez jakie ma 

przebiegać linia, przeznaczone są pod inwestycje. Zachęcił radnych do odbycia wizji lokalnej 

gruntów, przez które ma przebiegać linia. Przytoczył przykłady uciążliwości dla mieszkańców 

związanych z umiejscowieniem w pobliżu zabudowań linii wysokiego napięcia. Zwrócił się o 

rozważne rozpatrywanie tej sprawy. 

 

Następnie głos zabrał Wójt Nowakowski. Podkreślił, że zarówno on jak i merytorycznie 

odpowiedzialnie pracownicy postępują zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Nie ukrywa, że 

jest przyjaźnie nastawiony do inwestora ze względu na korzyści finansowe dla gminy jakie 

przyniesie umiejscowienie linii i stacji przesyłowej 400 kV na jej terenie. Zwrócił uwagę, że dobro 

ogółu jest ważniejsze, a straty indywidualnych właścicieli pokrywane są odszkodowaniami. Jeszcze 

raz podkreślił, że wszystkie podjęte działania legislacyjne w tej sprawie podejmowane były zgodnie 

z obowiązującymi procedurami. Wspomniał o sporze pomiędzy inwestorem, a Panem Grzymałą co 

do odszkodowania za grunty, przez która planowany jest przebieg linii. 
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Pan  Grzymała w odpowiedzi stwierdził, że nie jest przeciwny inwestycji, a chodzi mu o zmianę jej 

przebiegu, tak aby omijała jego działki. 

Wójt odpowiedział, że to nie gmina ustala przebieg linii elektroenergetycznej, a inwestor i to między 

nim, a właścicielem działek powinien być załatwiany spór. 

 

Radny Kłys zapytał, o to kto przygotował uzasadnienie do projektu uchwały i o tryb rozpatrywania 

skargi. 

Wyjaśnień udzieliła inspektor Pazik. Skarga został skierowana niezgodnie z właściwością do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego, które odesłało ją do rozpatrzenia przez Radę Gminy 

Łomża. Uzasadnienie przygotowane jest przez pracowników merytorycznych Urzędu Gminy. 

 

Głos w sprawie zabrał radny Nieciecki. Wyraził opinię, że czasy, w których jednostka musiała 

podporządkowywać się ogółowi bez prawa sprzeciwu minęły. Stwierdził, że Państwo Grzymała 

mają prawo walczyć w obronie własnego interesu.  

 

Radna Dębowska – Ignaciuk stwierdziła, że radny Nieciecki powinien przedstawić takie opinie 

inwestorom, gdy byli obecni na jednym z posiedzeń komisji. Wyraziła zdanie, że kwestia dotyczy 

sporu pomiędzy Państwem Grzymała, a inwestorem i chodzi w niej głównie o pieniądze z 

odszkodowania. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji Przewodnicząca odczytała projekt uchwały z uzasadnieniem i 

przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowała 14 

radnych, 1 wstrzymał się od głosu. Uchwałę podjęto większością głosów. 

 

Uchwała Nr XIV/79/11 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Łomża 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Do punktu 7: 

Do przedstawionego protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Łomża odbytej dnia 20 grudnia 2011 

r. nie wniesiono uwag. W głosowaniu jawnym nad przyjęciem protokołu udział wzięło 15 radnych. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Do punktu 8: 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniami komisji i przyjęli je w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

/sprawozdania stanowią załączniki Nr 15, 16 i 17 do protokołu/. 

 

Do punktu 9: 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielał Wójt. 

 

Wyłączanie lamp w Wygodzie zgłoszone przez radna Marusę – sprawa będzie przekazana 

pracownikowi odpowiedzialnemu za oświetlenie w terenie. Sprawy takie są załatwiane na bieżąco. 

Powiedział również o sygnałach z gminy, że ustawienia czasu włączania i wyłączania lamp 

zmieniane są przez nieupoważnione osoby. Na ul. Leśnej w Wygodzie są lampy po obu stronach 

ulicy, więc w ramach oszczędności wyłączona została co druga lampa. 

Na zgłoszenie w sprawie uciekającego ciepła w aptece w Wygodzie odpowiedzi udzielił inspektor 

Mierzejewski – została zamontowana tam wentylacja ze względu na wymogi techniczne po 

wstawieniu pieca do ogrzewania. 
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Odpowiadając na zgłoszenia dotyczące wyłączania lamp na wybranych ulicach, Wójt stwierdził, że 

nie na wszystkich drogach gmina ma taką możliwość. Dla dróg krajowych i wojewódzkich właściwy 

jest inny organ zarządzający. Zwrócił się również o informowanie urzędu i firmy obsługującej o 

przypadkach, gdy lampy świecą się w dzień. 

 

Pismo z Zarządu Dróg Wojewódzkich radnego Kuzi – Wójt jest za podjęciem współpracy i 

doprowadzeniem do realizacji inwestycji przejścia dla pieszych. 

 

Do punktu 10: 

W tym punkcie głos w imieniu sołtysów zabrała sołtys wsi Gać Pani Krystyna Komorowska i 

zawnioskowała o podwyżkę diet sołtysów o 100 zł. 

 

Radna Jałowiecka wyraziła uznanie dla gminnego zespołu muzycznego kierowanego przez 

Dyrektora Jerzego Sęka i zwróciła się o przyznanie dodatkowych środków na jego funkcjonowanie. 

 

Do punktu 11: 

Przewodnicząca zamknęła obrady XIV sesji Rady Gminy Łomża o godz. 13:30. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokolant – Artur Marek      Przewodniczący Rady 

 

              Barbara Cychol 

Łomża, 30 grudnia 2011 r. 


